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Tarayıcınız güncel değil

Adalet Bakanı'ndan nafaka çıkışı

Adalet Bakanı Abdülhamit Gül, nafaka ile ilgili düzenleme çalışmaları yapıldığı
iddialarına ilişkin “Kadınların asla aleyhine dönük hiçbir faaliyetin, hiçbir adımın
biz, hem hükûmet olarak hem parti olarak hem de Bakanlık olarak destekçisi
olamayız. Eğer bir şey olacaksa kadınlara pozitifi anlamda daha iyi noktada,
iyileştirici noktada her türlü gelişme ve bu konuda iyileştirme söz konusu olabilir”
dedi.

Adalet Bakanı Abdülhamit Gül, nafaka ile ilgili düzenleme çalışmaları yapıldığı iddialarına ilişkin dikkat çeken
açıklamalarda bulundu.

Gül, “Kadınların asla aleyhine dönük hiçbir faaliyetin, hiçbir adımın biz, hem hükûmet olarak hem parti olarak hem de
Bakanlık olarak destekçisi olamayız. Eğer bir şey olacaksa kadınlara pozitifi anlamda daha iyi noktada, iyileştirici
noktada her türlü gelişme ve bu konuda iyileştirme söz konusu olabilir” dedi.

Adalet Bakanlığı’nın bütçe görüşmelerinde; CHP İstanbul Milletvekili Kadıgil, nafaka ile ilgili kimi çevrelerce yapılan
manipülasyonlara yönelik olarak gerçekleri anlatacağını belirterek şunları söyledi:

“Geçenlerde basına bir haber yansıdı; Adalet Bakanlığı, kadınların nafaka hakkını sınırlamak istiyormuş. İlk önce
soruyorum: Burada, bu çalışmayı yapan erkek bürokratlarımız acaba kim? Çünkü sizin bu konudaki tutumunuzun bu
yönde olmadığı yönünde duyumlar geliyor” dedi.  Nafakanın sadece kadınlar için geçerli olmadığının söyleyen Kadıgil,
“Nafakayı sadece kadınlar almaz, nafakayı erkeklerde alabilir. Kanunun lafzı bu yöndedir, boşanma yüzünden
yoksulluğa düşecek taraf alır. Peki, biz neden sürekli bu yazık, gariban, mağdur erkekleri konuşuyoruz? Yani neden bu
nafakanın tarafı hep kadınlar oluyor; çünkü toplumsal cinsiyet eşitliği yok, çünkü kadın eve mahkûm ediliyor, çünkü
kadın erkek kadar okutulmuyor, kadın, erkek kadar çalıştırılmıyor, kocaları tarafından çalışmasına izin verilmiyor, izin
verilmediği gibi ondan sonra boşanınca dönüp ona diyorsunuz ki ‘Kusura bakma kardeşim, sen nafaka falan alamazsın’
demek adil değildir.” 

“HANGİ KADIN 300 TL ALIP DA ÇALIŞMAK İSTEMİYOR?”

“Kadınlar çalışmak yerine nafaka yiyip yatmayı tercih ediyor” argümanının doğru olmadığını ifade eden Kadıgil, sadece
dört kadından birinin çalışabildiğinin de altını çizdi. Kadıgil, "Siz kadınlara iş buluyorsunuz da kadınlar nafakayı mı tercih
ediyor? Öte yandan ortalama nafaka 300 TL iken bu ekonomik kuşullarda hangi kadın 300 TL yemek için çalışmadan
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yatmak için bunu yapıyor” dedi.

“İYİ HAL İNDİRİMİ YAPILMAMASI TEKLİFİ, TOZLU RAFLARDA KALDI”

CHP Ankara Milletvekili Gamze Taşcıer de Türkiye’de 2019 yılında 474 kadın öldürüldüğünü bu sene bugüne kadar 246
kadın öldürüldüğünü söyleyerek en büyük sorunu ceza indiriminde yaşadıklarını belirtti. Taşcıer, “Sayın Bakan, geçtiğimiz
yıl Meclis’e geldiğinizde size indirimleri sormuştum. Siz de bu indirimleri anlayamadığınızı ve yasal çalışmanız olduğunu
söylemiştiniz. Hatta, AK Parti sıralarındaki kadın milletvekili arkadaşlarımız ve biz de bu söyleminizi alkışladık, ancak
ortada hala somut bir gelişme yok. Tarafı olduğumuz ama şu an ısrarla tartışmaya açtığınız ve kadınlar için hava kadar,
su kadar önemli olan İstanbul Sözleşmenin 42. maddesi devletimize bir görev yüklüyor.  Benim, kadın cinayetlerinde
haksız tahrik ve iyi hâl indiriminin yapılmamasıyla ilgili kanun teklifim maalesef, hâlâ Meclisin tozlu raflarında duruyor”
diye konuştu.

Taşcıer, “AK Parti de son dönemde şunu gözlemliyoruz; özellikle, yasalaştırmaya çalıştıkları ve tartışmaya açtıkları
düzenlemeler genellikle kadınların aleyhine. İstanbul Sözleşmesi, nafaka hakkının tırpanlanarak kuşa çevrilmesi, kız
çocuklarını istismar eden erkeklere af getirilmesi; bunlar hep kadınların aleyhine. Sizden ricam, gelin, bu düzenlemeyi
kadınların lehine hep birlikte parlamentodan geçirelim” dedi.

Gül, Taşcıer’in kadın katillerine ve cinsel istismar suçlarında indirimlerin kalkması için hala komisyonda bekletilen teklifi için
bir yanıt vermedi.

“BİR DÜZENLEME OLACAKSA POZİTİF ANLAMDA OLACAKTIR”

Milletvekillerinin soru ve eleştirilerine yanıt veren Gül, Kadıgil’in gündeme getirdiği nafaka konusunda şunları söyledi:

“Elbette bu konu için bir yasal düzenleme gerekiyor. Eğer bu konuda bir değişiklik olacaksa ve bunun yeri çatısı
Meclistir, yani Yüce Meclisin iradesi yerine geçip herhangi bir değerlendirmede bulunmamız söz konusu olamaz ve
haberde sözü geçtiği gibi Bakanlığımızın şu kadar bu kadar yıl olsun diye bir düşüncesi asla yok. Bu konuda herkesin,
akademisyenlerin, uygulayıcıların, Yargıtayın farklı görüşleri var ama bu konuların hepsi değerlendiriliyor. Kimin hangi
kanaati var, düşüncesi var,  bunların teknik olarak çalışmaları yapılıyor ama ne olursa olsun bu konuda kadınların asla
aleyhine dönük hiçbir faaliyetin, hiçbir adımın biz, hem hükûmet olarak hem parti olarak, hem de bakanlık olarak
destekçisi olamayız. Eğer bir şey olacaksa kadınlara pozitifi anlamda daha iyi noktada, iyileştirici noktada her türlü
gelişme ve bu konuda iyileştirme söz konusu olabilir.”

"YARGININ SİYASALLAŞMASINA KARŞI ÇIKMAK GEREKİR"

Öte yandan, Adalet Bakanlığı ile bağlı kuruluşlarının bütçeleri TBMM Plan ve Bütçe Komisyonu'nda kabul edildi.

Komisyondaki görüşmeler sırasında Adalet Bakanı Abdülhamit Gül, milletvekillerinin eleştiri ve sorularını yanıtladı.

Gül, yargının siyasallaştığı eleştirilerine ilişkin “Yargının siyasallaşmasına, araçsallaştırmasına karşı çıkmak gerekir.
Elbette, FETÖ’nün bu anlamda yapmaya çalıştığı yargının araçsallaşması ve daha önceki vesayet anlayışının
araçsallaşmasına hepimizin topyekûn mücadele ediyoruz, etmeye devam ediyoruz. Özellikle milletten yetki almayarak
yapılan yargısal süreçler kabul edilemez. Yani milletten yetki alanlar milleti yönetir. Milletin iradesine dayanmayıp da
millete karşı sorumluluğu olmayanların bürokratik birtakım reflekslerle, yargı da dâhil, ülkenin sorunlarına yeni sorun
katmasına asla tasvip etmiyoruz, asla bu tür yargısal aktivizmleri kabul etmemiz mümkün değildir ve bunun faturası
siyasete, toplumumuza çıkıyor. Oysa yargıdan milletimizin beklentisi sorunları çözmektir, uzlaşmadır, yeni sorunlar
üretmemesidir. Siyaseti, sosyal meseleleri siyaset kendi çözer, yargısal aktivizmin bu ülkeye hiçbir faydası yoktur” dedi.

“YARGI AK PARTİ’NİN DEĞİL ÜLKEMİZİN YARGISI”

15 Temmuz’da yargı mensubunun üçte biri ihraç olduğunu söyleyen Gül, “İki bin civarında hâkim, kıdemli hâkim istinafa
gitti, yarısı sistem dışına itildi. Yani yargı AK Parti’nin, babamızın, kendimizin yargısı değil ki ülkemizin yargısı. Dolayısıyla
oraya vereceğimiz bir zarar elbette ülkemize zarar verir. Bunu yaparken en başta yargı mensuplarının hukuku koruması,
bu konuda en titiz bir şekilde olmaları gerekir” dedi.

“KANUN DEĞİŞİRSE HAKİM SAVCI UYGULAR YA DA KANUN İYİDİR UYGULAMA KÖTÜDÜR”

Gül’ün tutunlamalar, ağırlaştırılmış müebbet davaları ve mahkeme kararları için istinaf, Yargıtay, AYM ve AİHM yolunu
işaret ederek yaptığı şu yorumlar dikkat çekti:

"Hâkimlerle ilgili uygulayıcılara baktığımızda bazen ‘ya, bu nasıl olur’ dediğimizde, mevzuatta vardır. ‘Ya, bu niye
tutuklanamadı’ çünkü iki yılın altına tutuklama yasağı getirmişiz, yüce Meclis getirmiş, değişirse hâkim ve savcı bunu
uygular ya da kanun çok iyidir, güzel bir kanun ama uygulama kötü. Yani, bakıyorsunuz, deliller toplanmış, aradan
seneler geçmiş, kaçma şüphesi yok, adam çok önemli biri, kamuda görev yapıyor, sabah işine gidecek, en azından iş
yerinde ‘gelir misiniz’ dersin ama pat diye gidiyorsun. Deliller toplanmıştır… Tutuklama bir istisnadır, asıl değildir;
aslolan, tutuksuz yargılamadır. ‘E, tutuklama yapıyor.’ Peki, ne yaparsınız? Dosyanın sahibidir savcı, karar veriyor, itiraz
edersiniz. İtiraz mercisi var, Türkiye’de hukuk sistemi işliyor. ‘E, ağırlaştırılmış müebbet için dava açtı, talep etti.’ E,



olabilir, savcı bunu ister, yanlışsa mahkemeden döner. Mahkeme karar verdi, istinaf var, Yargıtay var, Anayasa
Mahkemesi var, AİHM var. Yani Türkiye’de bir hukuk sistemi var arkadaşlar. Bir, sanki savcı talep edince ona öyle karar
verilmiş gibi oluyor.”

“HANGİ İSKANDİNAV ÜLKESİNDE F-16’LAR CUMHURBAŞKANINA YÖNELTİLDİ”

“İskandinav ülkesiyiz gibi anlatıyorsunuz” eleştirilerine karşı Gül, “Hangi İskandinav ülkesinde parlamento binası
bombalandı, kendi emanet ettiği, ‘teröristlere karşı kullanın’ dediği silahlar, F-16’lar ülkelerinin seçilmiş
cumhurbaşkanlarına, ailelerine yöneltildi” dedi.

"BU KADAR MI KÖTÜYÜZ"

Öte yandan, Eski savcı olan CHP Antalya Milletvekili Rafet Zeybek, bütçe görüşmelerinde Adalet Bakanı Abdülhamit Gül’ün
henüz bakan değilken 2014 yılında söylediği bir sözünü anımsatarak adalete olan güvenin halen çok düşük olmasından
yakındı. Bakan Gül ise, “Ya, arkadaşlar bu kadar mı kötüyüz? Ben dört dörtlüktür demiyorum” karşılığını verdi.

Adalet Bakanlığı’nın 2021 yılı bütçesi TBMM Plan ve Bütçe Komisyonu’nda dün gece görüşülerek kabul edildi. Eski
Cumhuriyet savcısı, TBMM Adalet Komisyonu Üyesi Rafet Zeybek görüşmelerde söz alarak, “Eğer bir ülkede herkese
adalet sağlanacaksa o ülkede bağımsız bir yargıya ihtiyaç vardır. Bugün, Türkiye’nin yargı sorunu yargının bağımsız olup
olmadığı noktasında toplanmaktadır. Evet, mahkemeler adalet dağıtabiliyor mu, bu millet yargıya güveniyor mu
sorusunu sormak zorundayız” dedi.

ADALET BAKANI’NIN 2014 YILI SÖZÜNÜ ANIMSATTI

Adalet Bakanı Gül’ün 2014 yılında AKP Genel Başkan Yardımcısı olduğu dönemdeki “Türkiye’de, maalesef, yargıya güven
önceleri yüzde 60, 70’lerdeyken şimdilerde yüzde 20’lerin altına düşmüştür” sözlerini anımsatan Zeybek, “O zaman
Antalya Cumhuriyet savcısıydım, sizin bu konuşmanızı da takdirle karşılamıştık ama üzülerek söylüyorum ki: O yıldan bu
yıla kadar yargıya güvensizlik konusunda hiçbir değişiklik olmadı, aynı seviyede duruyor, yüzde 20’lerin altında duruyor”
dedi.

ANAYASA DEĞİŞİKLİĞİNİ YAPMAK ZORUNDAYIZ

Türkiye’de yargının bağımsızlığına yönelik hiçbir yasa teklifinin bu dönemde gelmediğini belirten Zeybek şunları söyledi:

“Türkiye’de yargıyı 2010 Anayasa değişikliği batırdı, düzeltmek için bir gayret içine girdiğinizi gördük, ama 2017
Anayasa’sı bu batıklığı sürdürme kararı aldı. Eğer yargıyı gerçekten tarafsız, bağımsız kılmak istiyorsanız önce
Türkiye’de yapılması gereken Anayasa değişikliğini yapmaktır, yasal değişiklikleri gerçekleştirmektir. Çünkü Türkiye’de
yüzde 70’lerde olan yargıya güven eğer yüzde 20’lere düştüyse bunun nedeni 2010 ve 2017 Anayasa değişiklikleridir.
Eğer kaldıracaksak, bu yargıyı milletin yargısı yapacaksak, herkese adalet dağıtmasını istiyorsak bu Anayasa
değişikliğini yapmak zorundayız.” 

CHP Zonguldak Milletvekili Ünal Demirtaş da yargıya duyulan güvenin düşüklüğünden Yargıtay Başkanı’nın da yakındığını
anımsattı.

"BU KADAR MI KÖTÜYÜZ"

Adalet Bakanı Gül ise milletvekillerinin sorularını yanıtlarken “Ya, arkadaşlar bu kadar mı kötüyüz? Ben dört dörtlüktür
demiyorum” karşılığını verdi. Bakan Gül, yargıya duyulan güvenle ilgili eleştiriler için şöyle konuştu:

“Bu Hukukun Üstünlüğü Endeksi’ni kim hazırlıyor? ABD Barolar Birliği hazırlıyor. Söz konusu endeks, uzman görüşleri,
anketlere dayanıyor. Görüşleri kimlerden aldığı belli değil. İsimler, uzmanların isimleri, hangi bilimsel metot uygulandığı
belli değil. Aramızda çok değerli akademisyenler var. İçe kapanık bir yöntemle belirleniyor. Henüz en temel insani
ihtiyaçların bile karşılanmadığı ülkeler Türkiye’nin önünde gösterilmiş. Bu ülkeleri saymayacağım diplomatik nezaket
sebebiyle ama ilgi duyan arkadaşlara verebilirim. Ya, arkadaşlar bu kadar mı kötüyüz? Ben dört dörtlüktür demiyorum.
Bu konudaki eleştirileri olumlu karşılıyorum, değerlendiriyorum ama bu hususla alakalı yani OECD’nin yaptığı çalışmada
43 ülke arasında Türkiye 26’ncı sırada yer almakta. Bu hususlarla alakalı, elbette bunlar da veridir, değerlendirilecektir
ama ülkemize bu konuda da yargı mensuplarının yarısına yakınının ihraç olduğu, sistemin kendi ayakları üzerinde hukuk
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çerçevesinde çabaladığı bir yerde bazı olumsuz örnekler, hepimizin de katılmayacağı -kimimizin katılacağı, kimimizin
katılmayacağı örnekler üzerinden -yargı hepimizin yargısı- bu konuda bir değerlendirmenin, haksızlığın yanlış olacağını
düşünüyorum.”

CEZAEVLERİ BELEDİYESİ KURULUR MU

CHP İstanbul Milletvekili Gamze Akkuş İlgezdi ise, cezaevlerindeki toplam nüfusun Türkiye’nin tam 27 ilini ayrı ayrı geride
bıraktığını belirterek, “Yetti mi? Hayır! 2021’de 39 yeni cezaevi daha açmayı planlıyorsunuz. Anlaşılan o ki, cezaevlerinden
oluşan yeni bir büyükşehir yaratacaksınız" dedi. İlgezdi, cezaevinde 18 yaşından küçük 13 binden fazla çocuk
bulunduğunu, suç işlediği anda yaşı 14’ten küçük olan çocuk sayısında yüzde 65 artış olduğunu bildirdi.

İlgezdi, Plan ve Bütçe Komisyonu’nda görüşülen Adalet Bakanlığı bütçesi üzerine söz aldı. Adalet Bakanlığı bütçesinin
Türkiye’nin demokrasi karnesi olduğunu vurgulayan İlgezdi, “Ne yazık ki bu karne kırıklarla doludur. Bakın adaleti mumla
arıyoruz! Çünkü özgürlükleri rafa kaldırdınız ve ‘sıfır’ aldınız. Yasaların kişiye göre işlediğini görüyoruz. Çünkü hukukun
üstünlüğü ilkesini yok ettiniz ve ‘Bütünlemeye’ kaldınız. Takım tutar gibi siyasi karar veren hâkimleri görüyoruz. Çünkü
adaleti yozlaştırdınız ve ‘sınıfta’ kaldınız” dedi.

BİR SORU ÖNERGESİNİN MALİYETİ 11 BİN 703 LİRA

CHP’li Akkuş İlgezdi, soru öngergelerini de yanıtlayan birim olan Adli Sicil ve İstatistik Genel Müdürlüğü’nün 15 milyon 238
bin lira bütçesi olduğunu anımsatarak, “Bakanlığınıza bu dönemde 4 bin 364 soru sorulmuş sadece 1 bin 302’si
yanıtlanmış. Üstelik yanıtların çoğu da ‘kopyala-yapıştır’ usulü verilmiş. Bunu da bana verilen cevaplardan biliyorum.
Sayın Bakan kısacası yanıtlanan bir sorunun maliyeti tam 11 bin 703 lira. Bu israf değilse nedir” diye konuştu.

CEZAEVLERİ 27 İLDEN KALABALIK

İlgezdi cezaevlerinin toplam nüfusunu, Türkiye’nin tam 27 ilini ayrı ayrı geride bıraktığını vurgulayarak, “Yetti mi? Hayır!
2021’de 39 yeni cezaevi daha açmayı planlıyorsunuz. Anlaşılan o ki, cezaevlerinden oluşan yeni bir büyükşehir
yaratacaksınız” dedi.

Ceza İnfaz Kurumlarının 2021 bütçesinin 9 milyar 639 milyon 43 bin lira olduğunu kaydeden Akkuş İlgezdi, “Cezaevlerine
ayırdığınız bütçe: Ticaret, Dışişleri, Sanayi ve Teknoloji, Kültür ve Turizm, Çevre ve Şehircilik, Enerji ve Tabii Kaynaklar
Bakanlığı bütçelerinden daha fazla” açıklamasında bulundu.

“Son beş senede cezaevi nüfusu tam yüzde 64 arttı” diyen İlgezdi, Covid-19’da cezaevlerinin en büyük risk alanlarından
olduğunu vurgulayarak, “Sürecin başından itibaren cezaevlerindeki karantina koşullarına, hijyen kurallarına ve yaygın
test uygulamasına ilişkin şeffaf bilgilere ulaşamadık” dedi.

13 BİNDEN FAZLA ÇOCUK MAHPUSTA

“2019 verilerine göre şu anda cezaevinde 18 yaşından küçük 13 binden fazla çocuk var. Suç işlediği anda yaşı 14’ten
küçük olan çocuk sayısında yüzde 65 artış var” diyen Akkuş İlgezdi, bunun sebeplerini de Adalet Bakanı Gül’e sordu.
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